

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 282b06

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



PACE to observe Montenegro referendum on state status

46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia and Montenegro
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Strasbourg, 17.05.2006 – A 15-member delegation from the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) is to observe the conduct of the referendum on state status of the Republic of Montenegro (Serbia and Montenegro) on 21 May 2006.

The delegation, led by Jean-Charles Gardetto (Monaco, EPP/CD), will arrive in Podgorica on 19 May 2006. It will meet representatives of the independence bloc, the pro-Union bloc, the government and the media as well as officials in charge of organising the referendum. On the day of the referendum the parliamentarians will be deployed in the capital and other towns in Montenegro. They will be working alongside observers for the OSCE Parliamentary Assembly and the European Parliament.

The delegation will include a member of the Venice Commission, a group of independent Council of Europe legal specialists. A delegation from the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities will also be observing the referendum.

The observers will present their findings at a press conference in Podgorica on 22 May (place and time to be confirmed).

Contact person: Francesc Ferrer, PACE Communication Unit, tel. +33 3 88 41 32 50, mobile +33 6 30 49 68 22, francesc.ferrer@coe.int

L'APCE observera le référendum sur le statut de l'Etat en République du Monténégro

Strasbourg, 17.05.2006 - Une délégation de 15 membres de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) observera le déroulement du référendum sur le statut de l'Etat de la République du Monténégro (Serbie-Monténégro) du 21 mai 2006.

La délégation, présidée par Jean-Charles Gardetto (Monaco, PPE/DC), arrivera à Podgorica le 19 mai 2006. Elle rencontrera des représentants du bloc en faveur de l'indépendance et du bloc pour l'Union, du gouvernement, des médias, ainsi que des fonctionnaires responsables de l'organisation du référendum. Le jour du référendum, ils seront déployés dans la capitale et dans d'autres villes de l'Etat. Les parlementaires travailleront à côté d'observateurs de l'Assemblée parlementaire de l'OSCE et du Parlement européen

La délégation comprendra un membre de la Commission de Venise, groupe d'experts juridiques indépendants du Conseil de l'Europe. Une délégation du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe observera également le déroulement du référendum.

Les observateurs présenteront leurs conclusions lors d'une conférence de presse à Podgorica le 22 mai (lieu et heure à confirmer).

Contact : Francesc Ferrer, Unité de communication de l'APCE, tél. +33 3 88 41 32 50, port. +33 6 30 49 68 22, francesc.ferrer@coe.int

The Parliamentary Assembly brings together 315 members from the national parliaments of the 46 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).